
Dagsorden for Folketinget Nr. 68

Mødedato: Onsdag den 19. marts 2025

Tidspunkt: kl. 13.00

1) Besvarelse af oversendte spørgsmål til 
ministrene (spørgetid).
(Se dagsordenens næste sider).

2) 1. behandling af lovforslag nr. L 147:
Forslag til lov om ændring af lov om 
markedsføring, lov om forbrugeraftaler og 
forbrugerklageloven. (Gennemførelse af direktiv 
om styrkelse af forbrugernes rolle i den grønne 
omstilling og effektivisering af det offentlige 
forbrugerklagesystem).
Af erhvervsministeren (Morten Bødskov).
(Fremsættelse 26.02.2025).
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SPØRGSMÅL:

1) Til forsvarsministeren af:
Sascha Faxe (ALT):
Hvad er ministerens holdning til at udskyde 
ratificeringen af forsvarsaftalen mellem Danmark 
og USA, indtil USA har afsluttet sin 
igangværende gennemgang af internationale 
organisationer, traktater og konventioner, jf. 
dekret af 4. februar 2025, i lyset af at denne 
gennemgang kan føre til ændrede amerikanske 
forpligtelser og dermed potentielt vil kunne 
påvirke Danmarks vurdering af forsvarsaftalens 
indhold og konsekvenser?
(Spm. nr. S 825).

2) Til udenrigsministeren af:
Trine Pertou Mach (EL):
Mener ministeren, at fortsat dansk tavshed og 
mangel på handling over for Israels kollektive 
afstraffelse af Gazas befolkning, senest med 
afbrydelsen af al elektricitet, er et nyttigt 
og konstruktivt bidrag til opretholdelse af en 
regelbaseret verdensorden?
(Spm. nr. S 809, skr. begr.).

3) Til udenrigsministeren af:
Trine Pertou Mach (EL):
Er det også efter det amerikanske 
præsidentskifte den 20. januar 2025 ministerens 
opfattelse, at den amerikanske eksportkontrol 
vedrørende militært udstyr, herunder kampfly 
og dele til kampfly, grundlæggende varetager 
– og i en overskuelig fremtid fortsat vil 
varetage – de samme hensyn som Rådets 
fælles holdning og FN’s våbenhandelstraktat 
med hensyn til eksport til lande, der ikke 
respekterer folkeretten, den humanitære folkeret 
og menneskerettighederne?
(Spm. nr. S 810).

4) Til udenrigsministeren af:
Søren Søndergaard (EL):
Hvad er ministerens kommentar til de 
omfattende overgreb på alawitter, kristne og 
andre minoriteter, som vi på det seneste har set 
i Syrien, og hvilke initiativer vil regeringen tage i 
FN og EU for at beskytte disse minoriteter?
(Spm. nr. S 824).

5) Til finansministeren af:
Sigurd Agersnap (SF):
Mener ministeren, at en lettelse af 
selskabsskatten er den rigtige prioritering i 
en tid, hvor der skal finansieres nye store 
udgifter til forsvaret, og mener ministeren, at 
skattelettelser meningsfuldt kan bidrage til at 
finansiere offentlige udgifter?
(Spm. nr. S 815, skr. begr.).

6) Til indenrigs- og sundhedsministeren af:
Peter Kofod (DF):
Finder ministeren det rimeligt, at man 
uforvarende kan risikere at få en bøde på 
50.000 kr. for ved et uheld at have solgt 
spiritus til en mindreårig som omtalt i artiklen 
»Vinhandler gik i fælden: Eric fik en bøde på 
50.000 kroner« bragt den 12. marts 2025 på 
Vejle Amts Folkeblads hjemmeside?
(Spm. nr. S 827).

7) Til justitsministeren af:
Betina Kastbjerg (DD):
Mener ministeren, at butikker selv har et ansvar 
for at sikre sig mod butikstyverier?
(Spm. nr. S 821).

8) Til erhvervsministeren af:
Pernille Vermund (LA):
Mener ministeren, at det er hans opgave at 
blande sig i, hvad de danske pensionskasser 
foretager af investeringer?
(Spm. nr. S 744, skr. begr. (omtrykt)).

9) Til ministeren for ligestilling af:
Susie Jessen (DD):
Hvad mener ministeren er den største 
ligestillingsmæssige udfordring i Danmark?
(Spm. nr. S 814).

10) Til udlændinge- og integrationsministeren af:
Peter Skaarup (DD):
Hvad mener ministeren om, at Aarhus 
Universitet åbner endnu et stillerum?
(Spm. nr. S 826, skr. begr.).
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11) Til ministeren for fødevarer, landbrug og 
fiskeri af:
Kenneth Fredslund Petersen (DD):
Hvad er ministerens holdning til, at en lokal 
slagter i Lemvig har fået en sur smiley og 
en bøde på 60.000 kr. for i forbindelse 
med en opdatering af sit edb-system at 
have glemt at angive gult sennepsmel og 
selleriknold på ingredienslisten i brunchpølser 
med Vesterhavsost, på trods af at slagteren ikke 
tidligere har begået fejl og tilmed fik rettet fejlen 
på under 2 minutter og inden kontrollanterne 
fra Fødevarestyrelsen var ude af butikken igen, 
finder ministeren sanktionen proportional med 
forseelsen, og vil ministeren se på, om bøder 
i den størrelsesorden er rimelige for sådanne 
småfejl og forglemmelser?
(Spm. nr. S 801, skr. begr.).

12) Til ministeren for fødevarer, landbrug og 
fiskeri af:
Kristian Bøgsted (DD):
Mener ministeren ikke, at det er problematisk, 
at en stutteriejer kan modtage adskillige 
politianmeldelser fra Fødevarestyrelsen, uden at 
der sker noget ved det?
(Spm. nr. S 813, skr. begr.).

13) Til transportministeren af:
Kenneth Fredslund Petersen (DD):
Mener ministeren, at PostNords beslutning om 
ikke længere at omdele breve bidrager til 
postaftalens mål om at skabe mere konkurrence 
og en bedre postservice?
(Spm. nr. S 823).

14) Til ældreministeren af:
Marlene Harpsøe (DD):
Er ministeren enig i, at vi bør passe bedre på 
pårørende, så de ikke slides ned af opgaver hos 
deres kære, og hvis dette er tilfældet, hvordan 
mener ministeren i så fald at vi kan styrke 
pårørendeindsatserne på ældreområdet, så vi 
forebygger presset på pårørende, der risikerer 
at gå ud over deres helbred og arbejds- og 
familieliv?
(Spm. nr. S 806, skr. begr.).

15) Til klima-, energi- og forsyningsministeren 
af:
Susie Jessen (DD):
Idet regeringen har opgivet ambitionen om at 
firdoble vedvarende energi, mener ministeren 
så, at udbygningen af de statslige energiparker 
bør sættes på pause?
(Spm. nr. S 737).

16) Til klima-, energi- og forsyningsministeren 
af:
Marlene Harpsøe (DD):
Hvad er ministerens holdning til, at det offentlige 
tilbage i 1956 ved en fejl har ombyttet to 
matrikelnumre i Helsingør med det resultat, at 
ejerne af grundene med huse i virkeligheden 
ejer naboens grund og hus, og at det har vist 
sig umuligt at få det offentlige til at rette fejlen, 
selv om det offentlige alt andet lige burde få den 
sag ordnet?
(Spm. nr. S 743, skr. begr.).

17) Til klima-, energi- og forsyningsministeren 
af:
Peter Skaarup (DD):
Hvad skal der efter ministerens opfattelse til, 
for at borgerinddragelse ved opsættelse af VE-
anlæg på land kan betegnes som succesfuld?
(Spm. nr. S 819).

18) Til social- og boligministeren af:
Kim Edberg Andersen (DD):
Hvad mener ministeren om, at flere borgere 
har oplevet, at de er blevet tildelt en 
uegnet servicehund med helbredsudfordringer, 
som følge af at der er et ureguleret 
system og manglende regler for bevillingen 
af servicehunde, hvor borgere tildeles 
servicehunde uden krav om autorisation af 
servicehundene, og uden at der er krav til, hvad 
der egentlig skal til for at kalde en hund for en 
servicehund?
(Spm. nr. S 765, skr. begr. (omtrykt)).

Dagsorden for Folketinget Side 3 | 3


